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BRM.0002.24.2020 
Protokół Nr XXIV/20 

z XXIV sesji Rady Miejskiej w Rynie 
odbytej w dniu 26 sierpnia  2020 roku 

 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie  
w godz.15:00 do 18:13. 
 
 W obradach uczestniczyli: 

-     Radni Rady Miejskiej 
      -     Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Jarosław Filipek 
      -     Sekretarz Gminy - Monika Chyła   
      -     Skarbnik Gminy  -  Agnieszka Kozłowska – Budka 
      -     Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego – Renata Radziulewicz 
      -     Dyrektor Regionalnego Parku Edukacji, Kultury i Turystyki – Maria Tuczyńska 
      -     Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rynie - Ewa Modzelewska  
     -     Kancelaria Prawna – Anna Ulanowska 

 
                       Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji w dniu: 10 czerwca i 6 sierpnia br. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie między   
    sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 
6. Sprawozdania z działalności w 2019 roku: 
          1) placówek oświatowo – wychowawczych Druk 1 
          2) Regionalnego Parku Edukacji, Kultury i Turystyki Druk 2 
          3) Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Druk 3 
7. Raport o stanie Gminy Ryn za 2019r. Druk 4 : 
          1) wystąpienie Burmistrza Miasta i Gminy Ryn 
          2) debata 
          3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn wotum zaufania.   
              Druk 5 
8. Wykonanie budżetu Gminy za 2019r. Druk 6 : 

1) wystąpienie Burmistrza Miasta i Gminy Ryn 
2) rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy za   
     2019r. oraz informacji o stanie mienia, dyskusja 

3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania   
                budżetu Gminy Ryn za 2019 r. Druk 7 
           4) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Druk 8 
           5) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium Druk 9 
           6) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji   
               Rewizyjnej Druk 10                                             
           7) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  
               ze sprawozdaniem  z wykonania budżetu za 2019 rok Druk 11  

8) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn.  
                Druk 12  
   9.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Ryn przyjętego uchwałą Nr XLIX/360/18 Rady  
      Miejskiej w Rynie z dnia 26 września 2018r. Druk 13 
10.Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości niezabudowanych,     
     oznaczonych nr 1/195 i nr 1/199, położonych przy ul. Mazurskiej w Rynie. Druk 14 
11.Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości zabudowanej, 
     oznaczonej nr 57/4, położonej przy ul. Zamiejskiej w Rynie. Druk 15 
12.Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości niezabudowanej,    
     oznaczonej nr 20/3, położonej w Sterławkach Wielkich gm. Ryn. Druk 16 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostkowej paliwa w Gminie Ryn na rok   
      szkolny 2020/2021 na potrzeby zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci i młodzieży. Druk 17 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2020r. Druk 18 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata  2020- 
      2027.Druk 19 
16. Przygotowanie Zespołu Szkolno-Przedszkolnego do nowego roku szkolnego. 
17. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
18. Zamknięcie posiedzenia.                           
 

Ad.1  Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej. Stwierdził 
prawomocność obrad. W momencie stwierdzania prawomocności obrad w sesji  uczestniczyło 14 
radnych. Nieobecna – Pani M. Owczarek. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.2 Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Radni nie zgłosili wniosku o zmianę porządku obrad. 
 
Ad.3  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji w dniu: 10 czerwca i 6 sierpnia br. 
 
1) Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie przyjęcie protokółu z  sesji 
w dniu 10 czerwca 2020r. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie, w obecności 14 
radnych. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman 
Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
Na posiedzenie przybyła Pani M. Owczarek. W sesji uczestniczy 15 radnych. 
 
2)  Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie przyjęcie protokółu z  sesji 
w dniu 6 sierpnia 2020r. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie, w obecności 15 
radnych. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta 
Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
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Ad.4  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych   
          w  okresie między sesjami 
 
Pan J. Brant – Przewodniczący Rady Miejskiej - poinformował, że: 
1/ 19 czerwca br. razem z Panem Burmistrzem, uczestniczył w walnym zebraniu Stowarzyszenia   
    RYSIPON prowadzącego Warsztaty Terapii Zajęciowej  i Środowiskowy Dom Samopomocy 
2/ 22 czerwca, z częścią Radnych, wzięliśmy udział w Gaszyn Challenge, pieniądze zostały  
    przekazane na Hanię z Ełku; akcja zakończyła się dużym sukcesem ponieważ zebrano ponad  
    9 mln zł na leczenie tej dziewczynki 
3/ 29 czerwca uczestniczył  w otwarciu RPEKiT 
4/ 22 i 23 sierpnia, razem z Panem Burmistrzem, wręczali nagrody za udział w I wyścigach  
    kolarskich MTB Mazury , które cieszyły się dużym powodzeniem 
5/ poinformował, że wpłynęła odpowiedź z GDDKiA wyrażająca zgodę na ustawienie luster w  
    miejscowości Skop; koszt całego projektu jest po stronie wnioskodawcy – pismo GDDKiA stanowi  
    załącznik nr 2 do niniejszego protokółu 
 
Pan J. Filipek- Burmistrz MiG – dodał, że rozmawiał z Panią Sołtys, która powiedziała, że w lustra 
zostaną zakupione w ramach funduszu sołeckiego. Natomiast Gmina przygotuje całą dokumentację, 
projekt organizacji ruchu, całą procedurę. 
 
6/ wpłynęło pismo Pana Marka Podskalnego dotyczące wydanej w ubiegłym roku książki o Rynie, w 
którym skarży się, że RPEKiT zbyt małą promocję tej książki przeprowadził, a właściwie to wcale jej 
nie przeprowadził; wpłynęła też odpowiedź Pana Burmistrza na to pismo – pisma stanowią załącznik 
nr 3 i nr 3 -1 do niniejszego protokółu 
 
Pan J. Brant – Przewodniczący Rady Miejskiej – stwierdził, że nie do końca przychyliłby się do pisma 
Pana Burmistrza, bo jednak promocja książki jest bardzo ważna  i powinna być w większym stopniu 
uzewnętrzniona w innych samorządach, w innych miejscach. Dodał, że jakoś to słabo poszło i myśli, 
że będzie lepiej.  
 
6/ wpłynął protokół Komisji Rewizyjnej z kontroli przeprowadzonej 22 lipca br. dotyczący delegacji 
służbowych Burmistrza MiG Ryn za I półrocze 2020r.  
Pan J. Brant – Przewodniczący Rady Miejskiej – odczytał treść protokółu - protokół stanowi załącznik 
nr 4 do niniejszego protokółu 
 
7/ wpłynęło pismo Międzywojewódzkiego Cechu Kominiarzy dotyczące kampanii społecznej „Sadza 
płonie. Czad zabija. Żyj ”. Jest to cykliczna kampania prowadzona przed sezonem grzewczym. 
Dotyczy czyszczenia, sprawdzania stanu technicznego i bezpiecznego użytkowania kominów w 
budynkach – pismo stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu 
 
Pan J. Brant – Przewodniczący Rady Miejskiej – przypomniał, że do właściciela budynku należy 
właściwe utrzymanie przewodów kominowych, systematyczne przeglądanie kominów przez 
uprawnionych do tego specjalistów, czyli mistrzów kominiarskich. 
 
Ad.5  Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między  
          sesjami. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Filipek- Burmistrz MiG – poinformował, że 
1/ 17 czerwca uczestniczył w walnym zgromadzeniu Związku Międzygminnego – Gospodarka   
     Odpadami 

2/ 19 uczestniczył w walnym zebraniu Ryńskiego Stowarzyszenia  Integracji Osób   

     Niepełnosprawnych  
3/ 24 czerwca uczestniczył w zgromadzeniu wspólników PGKiM w Rynie  
4/ 29 czerwca uczestniczył w otwarciu Regionalnego Parku Edukacji Kultury i Turystyki 
5/ 30 czerwca została podpisana umowa  na realizację wodociągu i kanalizacji na ul. Pogodnej 
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6/  1 lipca byli w Radysach ( tuż po tym, gdy pojawił się tam prokurator, gdy został zatrzymany jeden z  
     właścicieli ) aby sprawdzić co się dzieje z naszymi psami, kto się nimi opiekuje. Na miejscu   
     okazało się, że z trzech psów, dwóch nie można było odnaleźć, nie wiadomo gdzie są. W chwili   
     gdy tam byliśmy opieka była dosyć słaba, więc postanowiliśmy zabrać tego jednego  naszego psa  
     do schroniska w Pudwągach . Umowa z Radysami została wypowiedziana.  Podkreślił, jednak że  
     wielokrotnie był na kontroli  w Radysach i nic tam złego się nie działo. Natomiast już 1 lipca trudno  
     było powiedzieć, kto rządzi w Radysach, kto odpowiada za psy. Psy nie zostały  
     zinwentaryzowane w chwili przejęcia opieki nad tymi zwierzętami przez stowarzyszenie. Zostało   
     wysłane pismo zarówno do stowarzyszenia, które się tymi psami opiekuje, jak i do prokuratora,  z   
     zapytaniem, gdzie są nasze psy. Na tą chwilę nie mamy jeszcze żadnej odpowiedzi.  
7/  7 lipca odbyło się spotkanie z prezesem OSTRADY ponieważ mamy jeszcze żądanie  
     odszkodowawcze w wysokości 1 000 000 zł; niestety to spotkanie nic nie przyniosło w związku z   
     tym będziemy próbowali droga prawną te pieniądze odzyskać 
8/  w Olsztynie 9 lipca odbyło się oficjalne przekazanie promesy na samochód strażacki  
9/  15 lipca uczestniczył w walnym zebraniu Spółdzielni Mieszkaniowej „Jarzębina ” w Rynie  
10/ 23 lipca została podpisana umowa na remont drogi w Sterławkach Wielkich  
11/ 24 lipca odbyło się walne zgromadzenie Mazurskiego Związku Międzygminnego- Gospodarka   
      Odpadami 
12/ 28 lipca było uroczyste podpisanie umowy na remont kanałów, w perspektywie mają zostać   
      wyremontowane wszystkie kanały 
13/ 6 sierpnia została podpisana umowa na remont ul. M. Kopernika  
14/ 22-23 sierpnia uczestniczył w wydarzeniach związanych z rajdem rowerowym Mazury. Impreza  
      była udana i promocyjnie to był strzał w dziesiątkę. 
 
Ad.6  Sprawozdania z działalności w 2019 roku: 
 

1) Regionalnego Parku Edukacji, Kultury i Turystyki - Druk 2 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 

 
Pani M. Tuczyńska – Dyrektor RPEKiT – przedstawiła sprawozdanie z działalności jednostki w 2019r. 
 
Pan J. Brant – Przewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, ile osób odwiedziło Punt Informacji 
Turystycznej w ubiegłym roku, bo na zakup materiałów wydano 6 700 zł, natomiast sprzedano na 
3 000 zł. Dodał, że może należałoby pomyśleć o czymś nowym, bardziej atrakcyjnym dla 
odwiedzających Punt Informacji, żeby zwiększyć promocję.  
 
Pani M. Tuczyńska – Dyrektor RPEKiT – odpowiedziała, że w tym roku jest większy asortyment w 
Punkcie Informacji Turystycznej.  
 

2) placówek oświatowo – wychowawczych Druk  1 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu. 

 
Pani R. Radziuelwicz - Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego – przedstawiła sprawozdanie z 
działalności jednostki w 2019r. 
 
Pan J. Brant – Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, że zapoznał się z wynikami egzaminu 
ósmoklasistów Zespołu Szkolno-Przedszkolnego opublikowanymi  na stronie Okręgowej Komisji 
Egzaminacyjnej w Łomży i jest w lekkim szoku , ponieważ to co zrobiła kadra i nauczyciele pod 
kierunkiem Pani Dyrektor zasługuje na słowa uznania, bo wyniki te zostały podniesione, jeżeli chodzi 
o  jeżyk polski z 42 na 53% , matematyka o 4%, jeżyk angielski o 10% . Podkreślił, że dla niego 
bardzo ważną rzeczą jest to, żeby edukacja w naszej Gminie była na wysokim poziomie, a uczniowie, 
którzy opuszczają szkołę i idą gdzieś dalej, żeby mieli po prostu łatwiej. Dodał, ze należą się słowa 
pochwały za to, co zostało zrobione w szkole.  
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     3) Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Druk 9 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu. 

 
Pani E. Modzelewska – Kierownik MGOPS – przedstawiła sprawozdanie z działalności jednostki w 
2019r. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – zarządził dziesięciominutową przerwę w obradach. 
Po przerwie: 
 
Ad.7 Raport o stanie Gminy Ryn za 2019r. Druk 4 – stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
 

1) wystąpienie Burmistrza Miasta i Gminy Ryn  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił raport o stanie gminy za 2019r. 
           

2) debata 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – stwierdził, że przedstawienie raportu o stanie gminy 
powinno mieć miejsce  do 31 maja każdego roku. Z wiadomych względów zapoznajemy się z nim 
dopiero dzisiaj. Zgodnie z ustawą o samorządzie nad raportem musi odbyć się debata. W czasie tej 
debaty państwo Radni mają czas  na dyskusję mają czas nieograniczony. W każdej takiej debacie ma  
prawo wziąć udział mieszkaniec naszej Gminy, jeżeli wcześniej złoży stosowne zgłoszenie, co 
najmniej dzień przed sesja, czyli do wczoraj. Zgłoszenie musi być poparte 20 podpisami naszych 
mieszkańców. Nikt z naszych mieszkańców nie chciał wziąć udziału w  tej debacie. Skutkiem 
dzisiejszej debaty będzie podjęcie uchwały w celu udzielenia, bądź nie udzielenia wotum zaufania 
Burmistrzowi. Takie wotum musi być podjęte bezwzględną większością głosów ustawowego składu 
Rady Miejskiej w Rynie.  
         
Pani J. Kryńska-Cieśla – stwierdziła, że w raporcie jest zapis dotyczący budowy drogi na ul. 
Nowickiego. Zapytała, co to znaczy.  
Poinformowała, że po tak wspaniałym przedsięwzięciu, jakim były wyścigi kolarskie, które odbyły się 
w ostatni weekend , bardzo dużo mieszkańców pytało, co się dzieje z naszą Mazurską Pętlą 
Rowerową. Miała ona biec między innymi przez miejscowość Canki , zostały tam wycięte drzewa , a 
teren ten zarósł  już krzakami i daje się nic nie dzieje. Tak wspaniała inicjatywa, która rozszerza 
atrakcyjność naszego miasta wydaje się być nieodzowna. 
 
Pan J. Filipek- Burmistrz MiG – w sprawie ul. Nowickiego odpowiedział, że dotyczy to gminnej drogi 
żwirowej, która odchodzi od ul. Nowickiego w kierunku tych nowych budynków . Dodał, że miał być 
wykonany projekt tej drogi, ale do dnia dzisiejszego jeszcze go nie ma. Wgląda no to, że będziemy 
musieli wypowiedzieć projektantowi umowę i zlecić wykonanie projektu komuś  innemu. 
Odnośnie Mazurskiej Pętli Rowerowej wyjaśnił, że inwestycja jest robiona z dziewięcioma innymi 
gminami w ramach stowarzyszenia Wielkie Jeziora Mazurskie. Prace idą bardzo opornie. Niestety 
poprzednia umowa została wypowiedziana, bo nie znaleźli się wykonawcy. Obecnie są podpisane 
nowe umowy z marszałkiem na dofinansowania. Są już ogłoszone przetargi na miejsca odpoczynku 
rowerzystów. W Rynie takie miejsce będzie znajdowało się niedaleko CPN-u. Wyraził nadzieję, że w 
chwili obecnej to wszystko ruszy i te ścieżki rowerowe powstaną. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – stwierdził, że pierwszy raz od wielu lat urodziło się o 
10 osób więcej, niż zmarło. Jest więcej narodzin niż zgonów.  
Poinformował, że czasopismo samorządowe „ Wspólnota ” zamieściło ranking, gdzie w 2017 roku 
Ryn był na 336 miejscu wśród wielu tysięcy gmin, w 2018 r. na 334, a w 2019r. poszybował na 165 
miejsce , przy dochodzie własnym gminy na każdego mieszkańca 3 527, 45 zł.  
Ranking ten świadczy o tym, jak gospodarze naszego miasta pozyskują pieniądze. Nie tylko te 
zewnętrzne, z dotacji , czy różnych subwencji, ale również te , które Gmina sama wypracowuje w 
ramach dochodów.  
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 3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn wotum zaufania.   
     Druk 5 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały sprawie 
udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn wotum zaufania.   
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych. 
Uchwała Nr XXIV/182/20 stanowi załącznik nr 11  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta 
Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – zarządził dziesięciominutową przerwę w obradach. 
Po przerwie: 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – serdecznie podziękował Radzie Miejskiej za udzielenie wotum 
zaufania. Dodał, że wszyscy pracujemy dla dobra naszej Gminy, a on stara się współpracować ze 
wszystkimi , bo chodzi przede wszystkim o naszą Gminę. 
 
W posiedzeniu uczestniczy 14 radnych. Posiedzenie opuścił Pan K. Jarosz. 
 
Ad.8  Wykonanie budżetu Gminy za 2019r. Druk 6 – załącznik nr 12 do niniejszego protokółu 
 

1) wystąpienie Burmistrza Miasta i Gminy Ryn 
 

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił wykonanie budżetu za 2019r. 
 

2) rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy za   
     2019r. oraz informacji o stanie mienia, dyskusja 
 

Radni nie zgłosili uwag do realizacji budżetu za 2019r. 
 

3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania   
                budżetu Gminy Ryn za 2019 r. Druk 7 
 
Pani A. Kozłowska - Budka – Skarbnik Gminy - przedstawiła  pozytywną opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Olsztynie -  opinia stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu.                              
 
           4) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Druk 8 
 
Pan I. Nieckarz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - przedstawił pozytywną opinię Komisji 
Rewizyjnej o wykonaniu budżetu -  opinia stanowi załącznik nr 14  do niniejszego protokółu                              
 
           5) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium Druk 9 
 
Pan I. Nieckarz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej o  
udzielenie absolutorium - wniosek stanowi załącznik nr 15  do niniejszego protokółu.                             
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           6) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji   
               Rewizyjnej Druk 10             
 
Pani A. Kozłowska- Budka – Skarbnik Gminy - przedstawiła  pozytywną opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej  -  opinia stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokółu.        
             
           7) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  
               ze sprawozdaniem  z wykonania budżetu za 2019 rok Druk 11  
 
Po rozpatrzeniu, Rada Miejska w Rynie  zatwierdziła sprawozdanie finansowe wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2018 rok. 
Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr  XXIV/183/20  – stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokółu. 
                                    
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr 
Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Zdzisław Jarosz 
 

8) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy 
Ryn Druk 12  

 
Po zapoznaniu się ze sprawozdaniem finansowym za 2019r., sprawozdaniem z wykonania budżetu 
gminy za 2019r. wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, informacją o 
stanie mienia,  po zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi MiG Ryn, a także opinią RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej, po przegłosowaniu  
wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium: 
Rada Miejska w Rynie w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła uchwałę 
w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn (ustawowy skład rady – 15 
radnych). 
Uchwała Nr XXIV/184/20 – stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0,  
NIEOBECNI: 1- Krzysztof Zdzisław Jarosz 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr 
Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – serdecznie podziękował za udzielone absolutorium. Podziękował 
wszystkim Radnym z współpracę, na czele z Panem Przewodniczącym ponieważ bez współpracy nic 
by się nie dało zrobić, albo niewiele. Podkreślił, że współpraca układa się bardzo dobrze i cieszy go, 
że jest takie zrozumienie.  
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Podziękował również pracownikom urzędu. Podziękował Pani Skarbnik, która te wszystkie cyferki 
układa, żeby grało i chociaż niejednokrotnie się droczą, ale tak pozytywnie, udaje się uzyskać 
konsensus i udaje się im bardzo dobrze współpracować. Podziękował również Pani Sekretarz , która 
niesamowicie napracowała się przy raporcie gminy i  włożyła w to dużo pracy i serca. Podziękował 
kierownikom, w tym Panu A. Żmijewskiemu zajmującemu się inwestycjami.  
Poinformował,  że docierają do niego podziękowania  z zewnątrz za pracę naszych pracowników, 
urzędników. Ludzie są bardzo zadowoleni, że są dobrze załatwiani w urzędzie. Podziękował też 
kancelarii prawnej dzięki, której jesteśmy w stanie dużo sprawniej pracować, efektywniej i mamy 
pewność, że to co robimy, prawnie jest tak , jak powinno być.  
 
 
Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Ryn przyjętego uchwałą  
           Nr XLIX/360/18 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 26 września 2018r. Druk 13 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
zmiany Statutu Gminy Ryn przyjętego uchwałą Nr XLIX/360/18 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 
26 września 2018r. Druk 13 
 
Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr  XXIV/185/20  – stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokółu. 
                                    
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr 
Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Zdzisław Jarosz 
 
Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości   
          niezabudowanych, oznaczonych nr 1/195 i nr 1/199, położonych przy ul. Mazurskiej  
           w Rynie. Druk 14 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości niezabudowanych, oznaczonych nr 1/195 i nr 1/199, 
położonych przy ul. Mazurskiej  w Rynie. Druk 14 
 
Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr  XXIV/186/20  – stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokółu. 
                                    
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr 
Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Zdzisław Jarosz 
 
Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości zabudowanej, 
           oznaczonej nr 57/4, położonej przy ul. Zamiejskiej w Rynie. Druk 15 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
nieruchomości zabudowanej, oznaczonej nr 57/4, położonej przy ul. Zamiejskiej w Rynie. Druk 15 
 
Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr  XXIV/187/20  – stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokółu. 
                                    
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr 
Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Zdzisław Jarosz 
 
Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości 
niezabudowanej, oznaczonej nr 20/3, położonej w Sterławkach Wielkich gm. Ryn. Druk 16 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości niezabudowanej, oznaczonej nr 20/3, położonej w 
Sterławkach Wielkich gm. Ryn. Druk 16 
 
Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr  XXIV/188/20  – stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokółu. 
                                    
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 



10 

 

Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr 
Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Zdzisław Jarosz 
 
Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostkowej paliwa w Gminie   
           Ryn  na rok  szkolny 2020/2021 na potrzeby zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci i   
           młodzieży.  Druk 17 

 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
określenia średniej ceny jednostkowej paliwa w Gminie Ryn  na rok  szkolny 2020/2021 na potrzeby 
zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci i młodzieży.  Druk 17 

 
Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr  XXIV/189/20  – stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokółu. 
                                    
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr 
Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Zdzisław Jarosz 
 
Ad.14  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2020r. Druk 18 
 
Pani A. Kozłowska - Budka – Skarbnik Gminy - przedstawiła projekt uchwały. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że otrzymaliśmy darowiznę w wysokości 100 000 zł z 
fundacji ORLEN na zakup samochodu OSP.  W Knisie znajduje kopalnia piachu i z tytułu wydobycia 
firma wnosiła opłatę w kwocie 40 000 zł. Udało się wyremontować drogę w Orle, ale pozostał 50 
metrowy odcinek drogi. Sołectwo przeznaczyło  na remont tego odcinka 8 000 zł, Gmina dołoży 
pozostała kwotę, aby go wyremontować. Konieczne było też odwodnienie tej drogi, bo mogło dojść do 
zawalenia się asfaltu. Dlatego zostało wykonane dodatkowo odwodnienie, odsączenie.  
Odnośnie drogi w Słabowie poinformował, że do dnia dzisiejszego niestety nie ma projektu. 
Pozostawione zostały pozostawione środki na projekt ponieważ z tej inwestycji nie rezygnujemy, a 
wykonanie projektu będziemy musieli zlecić komuś innemu. 
W sprawie budowy domu pogrzebowego poinformował, że  został ogłoszony przetarg na wykonanie 
projektu. Dodał, że chciałby, aby na tym budynku znalazła się instalacja fotowoltaiczna. Wpłynęły 
dwie oferty. Jedna prawie na 70 000 zł , a druga na 37 000 zł, a w budżecie było 15 000. Stąd 
konieczność zwiększenia środków. 
Odnośnie środków na zakup samochodu operacyjnego na rzecz Komendy Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Giżycku poinformował, że proponuje się 5 000 zł, natomiast Komenda 
występowała o 10 000zł. 
Odnośnie zwiększenia środków na stypendia dla uczniów poinformował, że w budżecie na ten cel 
było 25 000 zł, a jest 32 uczniów. Do tej pory stypendia były wypłacane po 1000 zł, stąd potrzeba 
zwiększenia środków.  
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Poinformował, że wprowadzeni zostali lidzie do budynku na ul. Partyzantów. Osoba, która kupiła  
działkę na ul. Szkolnej zaczęła robić inwestycje, odkopała rurę i zaczęły wypływać  fekalia. Dodał, że 
tej instalacji nie było w dokumentach, nie było na żadnych mapach. Dlaczego trzeba było podjąć 
szybko decyzję i to naprawić.  
Odnośnie sali widowiskowej poinformował, że na razie proponuje się przesunięcia w wysokości 
41 000 zł, bo tyle mogliśmy na ta chwilę zrobić. Ale niestety na budowę tego budynku potrzeba 
będzie jeszcze znacznie więcej pieniędzy. Ponieważ jesteśmy zmuszeni zmienić elewację jednej ze 
ścian budynku. Musimy zerwać styropian i położyć wełnę. Niestety to kosztuje. Musimy dołożyć drzwi 
ogniowe.  
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmian budżetu Gminy Ryn na 2020r. Druk 18 
 
Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr  XXIV/190/20  – stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokółu. 
                                    
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr 
Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Zdzisław Jarosz 
 
Ad.15 Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata    
           2020 -  2027. Druk 19 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2020 -  2027. Druk 19 
 
Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr  XXIV/191/20  – stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokółu. 
                                    
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr 
Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Zdzisław Jarosz 
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Ad.16  Przygotowanie Zespołu Szkolno-Przedszkolnego do nowego roku szkolnego. 
 
Pani R. Radziulewicz – Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego – przedstawiła informację z 
przygotowania do nowego roku szkolnego. 
Poinformowała, że rozpoczęcie roku szkolnego odbędzie się 1 września. Uczniowie są podzieleni na 
kilka zespołów. Będą mieli spotkania oficjalne w sali gimnastycznej z zachowaniem reżimu  
sanitarnego. Możliwość dostępu na teren budynku szkoły podstawowej będą mieli możliwość tylko i 
wyłącznie rodzice klas I. Cały czas  trwają jeszcze przygotowania do nowego roku szkolnego, 
dopracowywane są szczegóły, aby szkoła była bezpieczne, aby nasze dzieci czuły się bezpiecznie.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – podkreślił, że przed dyrekcją i nauczycielami jest 
wielkie wyzwanie, aby to wszystko było zgodne z przepisami i aby uczniowie i nauczyciele byli 
bezpieczni.  
 
Ad.17 Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
 
Pani J. Kryńska-Cieśla -  w imieniu swoim, Komisji Bezpieczeństwa złożyła podziękowania 
ratownikom wodnym, którzy pełnili służbę na plaży w Rynie, za rzetelną pracę, za sumienne 
wykonywanie swoich obowiązków, za profesjonalizm, zaangażowanie i przede wszystkim za 
czujność.  
Poinformowała, że do mieszkańców miejscowości Tros dochodzą niepokojące informacje. W związku 
z tym zapytała, czy prawdą jest , że osoba, która jakiś czas temu starała się o postawienie kurników, 
odwołała się do kolegium odwoławczego i czy dalej będzie starała się o postawienie tych kurników.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że osoba ta odwołała się od decyzji i SKO stwierdziło, 
że w dokumentacji brakuje badania zapachów. W związku z tym wystąpiliśmy do tej osoby, aby 
przedstawiła badania nam badania tego zapachu. Dodał, że my być może zatrudnimy też kogoś, aby 
sprawdził tą dokumentację, która ta osoba przedstawi, albo przygotujemy swoją. Stwierdził, że nie ma 
jeszcze żadnych przepisów, które by pozwalały zbadać zapach. Nie mniej jednak SKO stwierdziło, że 
brakuje tego w dokumentacji i kazało to uzupełnić. Dodał, że jest przeciwny tego typu inwestycjom. 
 
Pan W. Nowikowski zapytał, czy to jest ciągle ta sama osoba, która zabiega o budowę kurników. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że tak, chociaż zmienił się właściciel ziemi.  
Poinformował, że w piątek o godz. 16:00 w sali gimnastycznej zostaną wręczone stypendia dla 
najlepszych uczniów. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – nawiązując do pracy ratowników wodnych stwierdził, 
że jest to pełen profesjonalizm i na kąpielisku było naprawdę bezpiecznie. Wyraził nadzieję, że być 
może ci ratownicy przyjadą również i w przyszłym roku, chociaż raczej szanse na to są niewielkie. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że niestety mają jakieś inne plany, chociaż tego nie 
wykluczają. Dodał, że  ratownicy pracę swoją wykonują bardzo dobrze. Nie boją się zwracać uwagi, 
nie boją się ingerować w sytuacjach  w takich  sytuacjach, jak np. picie alkoholu, czy też przebywanie 
psów na plaży. Dodał, że zależałoby mu, aby ci sami ratownicy pracowali również w przyszłym roku. 
Burmistrz podziękował Panu Z. Biziewskiemu, bo to z jego nadania ci ratownicy się pojawili. 
Podkreślił, że ratownicy sprawują się bardzo dobrze. Przez te dwa miesiące nie było żadnych 
kłopotów. Plaża jest zadbana, zaopiekowana, jest tam bezpiecznie.  
 
Ad. 18  Zamknięcie posiedzenia.                           
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w Rynie Przewodniczący Rady 
zamknął obrady. 
 
                                                                                         Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie 
Protokółowała:                                                         
Bożena Dybała                                                                             Juliusz Brant 
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